
EURODIA (Alliance for European Diabetes Research) megbeszélés 

Brüsszel, 2016. július 13. 

 

 

 

Az EURODIA adminisztratív szervezetként az európai diabetes-kutatásokkal kapcsolatos 

teendőket fogja össze, képviselve a kutatás érdekeit a hatóságok, a média, a társadalmi szervek, s 

- talán legfontosabb tényezőként - az EU képviselői előtt. Nyilvánvalóan nem véletlen volt a 

helyszín megválasztása. Az egyetemi épület könyvtárában tartott baráti hangulatú megbeszélésen 

mintegy 50 fő vett részt, orvosok, cukorbetegek, a sajtó képviselői voltak jelen, de meghívást 

kaptak az EU képviselői és hivatalvezetői is, akik közül végül a kutatással foglalkozó hivatalok 

néhány vezetője volt jelen. Jómagam a Magyar Diabetes Társaság képviseletében vettem részt a 

megbeszélésen, közép-kelet-Európából egyetlen orvosként (Szerbiát egy cukorbeteg képviselte).  

A programot Chantal Mathieu professzorasszony (Leuven, Belgium) koordinálta. Szakmai jellegű 

előadás mindössze kettő hangzott el. Az 1-es típusú diabetes megelőzésével kapcsolatos kutatások 

eddigi eredményeit a professzorasszony foglalta össze, a 2-es típusú diabetes megelőzési 

lehetőségeit Bailey professzor (Birmingham, UK) tekintette át. Néhány előadás betegoldalról 

világította meg a diabetes problémakörét, s több előadás annak adott hangot, hogy a diabetes-

kutatást sokkal nagyobb erőkkel kellene támogatni Európában. Több ábrán szerepelt, hogy az 

onkológiai jellegű kutatásokhoz viszonyítva a diabetes kétségkívül kicsit háttérbe szorul. Az EU-

t képviselő résztvevők ugyanakkor számadatokkal támasztották alá, hogy a diabetest az EU-n belül 

azért mégis csak elég jelentős összegekkel támogatják. EU-s támogatási pénzek hazánkba is 

érkeznek, az egészségügy szereplői az NKFI (Nemzeti Kutatási, Fejlesztési és Innovációs Hivatal) 

pályázati rendszerén belül találhatnak olyan kiírásokat, amelyeket végül áttételesen az EU 

támogat.  
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